
 

Bijlage 2: Antwoorden van minister Philippe Muyters op vragen over de begroting Werk 

 

ALGEMEEN 

Vraag 

Yasmine Kherbache stelt dat het totaal aan vastleggingskredieten opnieuw 123 miljoen euro lager ligt 
dan bij de begrotingscontrole 2016. Dat is volgens het lid een indicatie van het gebrek aan ambitie en 
investeringen in de arbeidsmarkt terwijl de nood toch heel hoog is. Ze hoopt dat er bij tussentijdse 
bijsturingen meer ambitie wordt getoond in het investeren in de arbeidsmarkt. Elke investering die nu 
gebeurt, wordt minstens dubbel teruggewonnen in economische, maar zeker ook in maatschappelijke 
winst. 

Antwoord 

Op het eerste zicht is er inderdaad een daling van de beleidskredieten in vergelijking met de 
begrotingsaanpassing 2016, maar dit is te wijten aan de regularisatie van de gesco’s en DAC 
waarvoor budgetten worden overgedragen aan de betrokken beleidsdomeinen. In totaal gaat het 
hier over 343,5 miljoen euro, waarvan het aandeel gesco’s lokale besturen het belangrijkste is met 
332,6 miljoen euro. Het betreft hier dus budgetneutrale kredietbewegingen. Er zijn ook stijgende 
kredietbewegingen zoals het inzetten van de competitiviteitsprovisie voor 125 miljoen euro en de 
groei van de dienstencheques met ongeveer 80,8 miljoen euro. 

 

AMIF (Europees Fonds voor Asiel, Migratie en Integratie) 

Vraag 

Op pagina 12 van de toelichting per programma staat dat het departement voortaan alle 
verrichtingen in het kader van het ESF zal doen. In 2016 stortte het Agentschap Integratie en 
Inburgering aan de vzw ESF nog een voorschot van 752.500 euro. In de toelichting staat dat er bij de 
vzw geen uitbetaling aan derden gebeurde, zodat de volledige som door de vzw in de loop van 2016 
zal worden gestort aan het Departement WSE. Yasmine Kherbache vraagt zich af waarom die 
middelen niet werden benut. Het is vreemd dat een dergelijke groot budget wordt toegekend en dat 
het niet is gebruikt. 

Antwoord 

De voorziene kredieten worden benut, maar dit kon niet meer tijdig gebeuren binnen de context van 
de vzw in 2015. Het Departement WSE werd immers bevoegd voor het nieuwe operationeel 
programma 2014-2020 vanaf 1 januari 2016. Bij de begrotingsaanpassing 2016 werd aan betaalzijde 
een krediet van 753.000 euro toegevoegd aan het begrotingsartikel dat vanuit het Departement WSE 
de uitbetaling van de Vlaamse cofinanciering regelt. Hierdoor gebeuren vanaf 2016 de voorziene 
betalingen voor AMIF vanuit het Departement WSE. De toelichting verwijst naar het 
ontvangstenartikel dat in deze context in 2016 tijdelijk werd gecreëerd om de storting vanuit de vzw 
aan het departement te kunnen opvangen.  

 

 



DOELGROEPENBELEID 

Yasmine Kherbache wil zicht krijgen op de besteding van middelen voor het doelgroepenbeleid of de 
tewerkstellingsmaatregelen in het algemeen. Ze probeert de puzzel te leggen van de benutting van de 
competitiviteitsprovisie en de compensaties vanuit andere beleidsdomeinen om de opstart van het 
doelgroepenbeleid te financieren. Maar er zijn heel veel verschuivingen gebeurd en er ontbreekt een 
totaalbeeld. Is het mogelijk voor 2017, 2018 en 2019 een beeld te krijgen van de aanwending van 
middelen voor het kwantitatief doelgroepenbeleid? 

Antwoord 

Voor het antwoord op deze vraag verwijs ik in eerste instantie naar mijn toelichting van de begroting 
2017 tijdens de commissie van 24 november 2016. Daar heb ik toegelicht dat voor het nieuwe 
doelgroepenbeleid in totaal in een krediet van 541 miljoen euro wordt voorzien, waarvan 448 
miljoen euro aan RSZ-kortingen (145,8 miljoen euro voor de jonge werknemers en 302,2 miljoen voor 
de oudere werknemers) en 92,8 miljoen euro aan de Vlaamse ondersteuningspremie voor personen 
met een handicap. 

Daarnaast zijn er de maatregelen in uitdoof/stopzetting, zowel in het kader van RSZ-kortingen 
(jongeren, langdurig werkzoekenden en herstructureringen) als in het kader van het betalen van 
premies (Activa-maatregelen en 50+ premie). In totaal bedraagt dit 152 miljoen euro. 

 

TALENTONTWIKKELING 

Vraag 

Uit de VDAB-begroting wordt er 1,86 miljoen euro overgeheveld van de oude bijblijfwerking naar 
artikel JB0-1JDG2AC-WT. Maar tegelijk gaat er 2 miljoen euro van dat artikel naar de kmo-
portefeuille en de kmo-groeisubsidie. Kan de minister die beweging duiden? Voor Yasmine Kherbache 
lijkt het erop dat het budget voor talentontwikkeling per saldo uiteindelijk daalt. En waarvoor worden 
die bijkomende middelen in de kmo-portefeuille precies aangewend? Of komen die in de algemene 
middelen van de kmo-portefeuille terecht? 

Antwoord 

Het betreft hier twee kredietbewegingen die afzonderlijk van elkaar moeten worden bekeken. 

Het ‘Focus op talent’-beleid (of het vernieuwde EAD-beleid), waarvoor de kredieten van het 
begrotingsartikel 2AC-WT worden aangewend, werd geconcretiseerd in drie sporen. In spoor 2 
betreft het investeren in talenten in ondernemingen en organisaties, gestalte krijgend in het hr-
ondersteuningsbeleid ten aanzien van ondernemingen en organisaties. Dit wordt gestimuleerd via de 
kmo-portefeuille en de kmo-groeisubsidie, welke aangewend kunnen worden voor de ondersteuning 
van hr-vraagstukken. Hiertoe wordt 2 miljoen euro overgeheveld en toegevoegd aan het budget van 
de kmo-portefeuille. Voor de organisaties uit de socialprofitsector en de lokale besturen worden 
twee projecten van de respectievelijke sectorfondsen ondersteund.  

De bijblijfkredieten worden vanaf 2017 toegevoegd aan de EAD-middelen die voor de vakbonden 
voorzien worden. Vanaf 1 januari 2017 zal dit resulteren in ‘Focus op talent’- 
samenwerkingsakkoorden met de vakbonden waarin zowel de bijblijfmiddelen als EAD-middelen 
worden aangewend.  

 



WERKHERVATTINGSTOESLAG 

Vraag 

Yasmine Kherbache stelt vast dat er sprake is van een daling van het gebruik van de 
werkhervattingstoeslag, terwijl het aantal werkzoekende 55-plussers toch nog een grote uitdaging is. 
Zijn er minder werkzoekende 55-plussers die opnieuw aan de slag geraken via die premie? Misschien 
wil de minister meer bereiken de werkhervattingstoeslag, maar dan blijft de daling merkwaardig. 

 Antwoord 

Voor de bepaling van het krediet hebben we ons laten leiden door de federale operator RVA die in 
haar raming uitging van een dalend aantal gerechtigden in Vlaanderen. Bij de begrotingsaanpassing 
2017 beschikken we over recentere gegevens en zal, als blijkt dat het nodig is, het krediet worden 
bijgestuurd. 

 


